
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 9. november 2021 i 
Kristkirken 

Deltagere: Jens Andersen, Eva Rønne, René Rud Mikkelsen, Stine Minna Bak Pedersen, John 
Kahlke, Erling Hansen, Arne Hjort Nielsen, Lasse Glavind, Rikke Bang Christensen og Hans-
Henrik Sørensen 
Suppleanter: Jette Taagely, Marianne Plum, Bente Marie Braarud og Claus Hansen. 
Præster: Liane Dambo, Barbara Jensen, Birgitte Kragh Engholm, Niels Nymann Eriksen, William 
Salicath, Therese Møller, Anita Rohwer og Lise Rasmussen. 
Medarbejderrepræsentanter: Sandra Skov Fallesen, Tinka Sonne, Gry Hafstrøm  
Afbud: Ole Bjørn Andersen, Peter Sindal Lundsberg, Anni Brinkløv Jensen, Anton Pihl, Lene 
Rindal, Ivan Hemmingsen, Claus Lautrup, Karina Bergmann, Jette Pedersen, Joanna Winterø, 
Jette Steffensen, Viggo Julsgaard, Mette Gramstrup, Tue Ravn og Mette Scheurer. 
Fraværende: Jakob Tørring 
Gæst: Mathias Borello 
Referent: Pernille Jørgensen  
 
 

1. Formalia  

Menighedsrådet besluttede at udsætte punkt 7 til næste møde, at punkt 8 ikke skal behandles og 
at tage punkt 5 til sidst. Med disse ændringer blev dagsorden godkendt.  

Menighedsrådet godkendte, at Philip Christoffersen udtræder af rådet. 

 

2. Vedtagelse af budget for kirkekassen for 2022  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte budgettet med følgende stempel: Vesterbro Sogns 
Menighedsråd, CVR-nr. 32108083, Budget 2022, Endelig budget afleveret d. 01-11-2021 13:48 

 

3. Godkendelse af gudstjenesteplan for kirkeåret 2021-22  

Der er to nyskabelser i udkastet til gudstjenesteplan: Månedlig kærestesorggudstjeneste, som 
præst Lise Rasmussen afholder, samt to koncertgudstjenester, som Birgitte Kragh Engholm står 
for.  

Beslutning: Menighedsrådet godkendte gudstjenesteplanen.  

 

4. Godkendelse af mødeplan for kirkeåret 2021-22   

Beslutning: Menighedsrådet godkendte mødeplanen. 

 

5. Legestue  

Dette punkt blev behandlet for lukkede døre og der er derfor et særskilt referat. 



 
 

 
 

 

6. Mariaprojektet  

Lise Rasmussen orienterede om projektet og den udsendte projektbeskrivelse.  

Mathias Borello fortalte hvad han som kurator laver. Han fortalte at en kurator følger et projekt fra 
start til slut og forbinder arbejdspladsen (i vores tilfælde Mariakirken) med kunstnere og relevante 
personer. Kuratoren finder ud af hvilke kunstnere, der passer til projektet og ”fodrer” kunstnerne 
med informationer for hvilket tema deres kunstværker skal være i. På den måde kan kunstnerne 
lave relevante kunstværker for Mariaprojektets forskellige temaer.   

Menighedsrådet havde en drøftelse og bidrog til kvalificering af det videre arbejde og besluttede 
fortsat at bakke op om projektet, som en del af det socialetiske indsatsområde.  

Beslutning om forlænget projektansættelse blev behandlet for lukkede døre – se særskilt referat.  

 

7. Drøftelse af samarbejdsformen i menighedsrådet  

Udsat. 

 

8. Forslag fra Arne Hjort Nielsen  

Udgik af dagsordenen. 

 

9. Meddelelser og efterretningssager  

a) Katrine Brix er konstitueret som sognepræst i perioden 1/11 – 31/12 med henblik på dels af 
dække sygefravær i Enghave Kirke og Kristkirken og dels aflaste ifm. vakance i Eliaskirken. 
Ansættelsen finansieres 75% lokalt og 25% centralt. 

b) Folkekirkens Udviklingsfond er ansøgt om støtte til hhv. Mariaprojektet og Fisken og Brødet. 
c) Provstiets valgbestyrelse har opgjort resultat af valg af medlem til stiftsrådet. Jens Andersen 

blev valg med 54 stemmer. Arne Hjort Nielsen fik 4 stemmer. 
d) Provstiudvalget har konstitueret sig med Peter Sindal Lundsberg som formand. 
e) Provstiudvalget har tildelt Vesterbro Sogn ekstrabevilling på 188.745 kr. til istandsættelse af 

boligen på Vesterbrogade 54.   
f) FU har taget stilling til en række individuelle lønforbedringer ifm. den årlige lønforhandling. 
g) Ny lovgivning betyder, at arbejdsgivere med mere end 50 ansatte skal etablere en 

whistleblowerordning. FU er i færd med at afklare hvordan det bedst kan håndteres. 
h) Projektering af ombygning af sognehuset i Valdemarsgade skrider frem. Siden 

menighedsrådet den 19/1 2021 behandlede projektet, er der bl.a. sket den ændring, at 
kirkekontoret tænkes placeret i bygningen, miljøscreening og brandsikring har vist sig dyrere 
end forventet, og håndværkerpriserne er steget voldsomt. Af disse grunde forventes det 
foreløbige budget overskredet med 3 mio. kr. Efter licitation kan der lægges er endeligt 
budget. Det er uvist hvor lang tid byggesagsbehandlingen i Københavns Kommune vil vare, 
og dermed hvornår byggeriet kan påbegyndes.  



 
 

 
 

i) Det er uafklaret, om der i denne vinter kan etableres nødherberg i Mariakirken. Driften af 
nødherberget forudsætter offentlig støtte, og menighedsrådet har fået støtte til driften i 
december, men endnu ikke til de første tre måneder i 2022. 

 

10. Valg  
a) Formand  

Menighedsrådet valgte Jens Andersen som formand  
 

b) Næstformand 
Menighedsrådet valgte René Rud Mikkelsen som næstformand og bemyndiget til at 
underskrive på menighedsrådets vegne sammen med formanden 
 

c) To eller fire øvrige medlemmer til forretningsudvalget  
Menighedsrådet valgte Ole Bjørn Andersen, Erling Hansen, Eva Rønne, Mette 
Gramstrup som medlemmer til forretningsudvalget 
 

d) Bygningskyndig  
Menighedsrådet valgte Dorte Andersen fra Erik arkitekter som bygningskyndig 

 

11.  Evt.  

William Salicath fortalte at der er tre Initiativer i Folkekirken Vesterbro der er nomineret til Kristeligt 
Dagblads initiativpris. De tre initiativer er: Folkekirken for internationales, Folkekirken på Farsi og 
Kortlægning af CO2 i Københavns Stift.  

Therese Møller foreslog at menighedsrådet nedsætter et grønt kirkeudvalg. Det sættes på 
dagsordenen til næste møde.  

 


